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ORI-BORM.0012.2.20.2019 

 

 

 

Protokół Nr 20/2019 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska  

odbytej w dniu 18 grudnia 2019 r. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji, jak załączona lista obecności, Pan Leszek 

Kisiel Burmistrz Miasta Przeworska, Pan Wojciech Superson Zastępca Burmistrza Miasta 

Przeworska, Pani Dorota Jarosz Skarbnik Miasta Przeworska, Pan Witold Adrian Kierownik 

Referatu Ochrony Środowiska w Urzędzie Miasta Przeworska oraz Pani Anna Darecka 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przeworsku.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska Pan 

Krzysztof Wiśniowski powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu komisji. Poinformował, że 

tematem komisji będzie zapoznanie się z projektami uchwał na najbliższą sesję Rady Miasta 

Przeworska, zwołaną na dzień 19 grudnia 2019 r. Oznajmił, że radni otrzymali w dniu 

dzisiejszym autokorekty uchwał oraz cztery uchwały związane z regulaminem utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Przeworska. Zaproponował, aby w pierwszej kolejności 

zostały omówione projekty uchwał przygotowane przez Referat Ochrony Środowiska Urzędu 

Miasta Przeworska.  

Głos zabrał Burmistrz Miasta Przeworska stwierdził, że zmian w porządku obrad 

jutrzejszej sesji będzie sporo, zawnioskował aby projekty uchwał omawiane były zgodnie  

z przedłożonym radnym porządkiem obrad.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska poprosił  

o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2019 rok.  

Burmistrz Miasta Przeworska oddał głos Pani Skarbnik Dorocie Jarosz. 

Pani Dorota Jarosz powiedziała, że po analizie budżetu Miasta Przeworska proponuje 

wprowadzenie do niego zmian zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. Po stronie 

dochodów, w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa, zaproponowała zwiększenie dochodów  

o 45 000 zł, w dziale 750 Administracja Publiczna zwiększenie dochodów o kwotę 21 000 zł, 

w dziale 756 dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem; zwiększenie 

dochodów o kwotę 265 000 zł. W dziale 758 Różne rozliczenia zaproponowała zwiększenie 

dochodów o kwotę 139 695 zł. Dodała, że jest to kwota subwencji z budżetu państwa na 

uzupełnienie dochodów gminy. W dziale 801 Oświata i wychowanie o kwotę 79 322 oraz  

w dziale 855 Rodzina o kwotę 11 000 zł. Natomiast w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego, przewiduje się zwiększenie dochodów o kwotę 10 847,24 zł. Dodała, że jest to 

zwrot środków z UE za 2018r. na zadaniu, „Rozwój infrastruktury kulturalnej oraz rozwój 

oferty kulturalnej na terenie gmin MOF Jarosław-Przeworsk”. Po stronie wydatków 

budżetowych zaproponowała dokonanie następujących zmian: w dziale 010 Rolnictwo  

i łowiectwo zwiększenie wydatków o kwotę 400 zł, w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa 

zmniejszenie wydatków o kwotę 31 945 zł, w dziale 710 działalność usługowa zmniejszenie 

wydatków o kwotę 33 157 zł, w dziale 750 Administracja publiczna zaproponowała 

zmniejszenie wydatków o kwotę 157 782 zł, a w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne  

i ochrona przeciwpożarowa zmniejszenie wydatków o kwotę 24 978 zł. W dziale 757 Obsługa 

długu publicznego zaproponowała zwiększenie wydatków o kwotę 40 805 zł. Natomiast  

w dziale 801 Oświata i wychowanie zaproponowała zwiększenie wydatków o kwotę  
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601 634,24 zł. W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zaproponowała 

zwiększenie wydatków o kwotę 147 009 zł. W dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego zaproponowała zwiększenie wydatków o kwotę 47 878 zł, a w dziele 926 Kultura 

fizyczna zmniejszenie wydatków o kwotę 18 000 zł. Oznajmiła, że zwiększa się dochody oraz 

zmniejsza się wydatki o kwotę 571 864, 24 zł.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał,  

o tak znaczące zwiększenie wydatków na oświatę, bo w kwocie 600 000 zł.  

Pani Skarbnik powiedziała, że w ciągu roku miały miejsce podwyżki płac dla nauczycieli 

od 1 września br. oraz zwiększenie kwoty odpłatności za wychowawstwo oraz z tytułu  

z art.30 a Karty Nauczyciela. Podkreśliła, że pomimo rządowych zapewnień, samorządy nie 

otrzymują zwiększonych subwencji oświatowych, a wręcz w tym roku były one niższe o 50 

000 zł, w stosunku do złożonego zapotrzebowania.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają pytania do omawianego projektu uchwały, następnie oddał głos Panu Markowi 

Janiszowi.  

Pan Marek Janisz zapytał o przyczynę zmniejszenia wydatków w rozdziale 70005 z tytułu  

kar i odszkodowań wypłacanych na rzecz osób fizycznych o kwotę 6 000 zł oraz wykupu 

gruntów o kwotę prawie 21 000 zł.  

Pani Dorota Jarosz powiedziała, że pod koniec roku, przy braku wydatków lub 

powstałych oszczędności w danym rozdziale, paragrafie przenosi się je do innych paragrafów, 

tam gdzie brakuje środków.  

Pan Marek Janisz zapytał, czy podobna sytuacja ma miejsce w rozdziale Straż Gminna? 

Pani Dorota Jarosz powiedziała, że jeden z pracowników Straży Miejskiej przebywa na 

zwolnieniu chorobowym, w związku z tym w paragrafach związanych z wypłatą 

wynagrodzenia i ZUS- u powstały oszczędności. Powstałe oszczędności proponuje przenieść 

na „Oświatę”, aby można było domknąć budżet.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska 

poinformował że, komisja obraduje w pięcioosobowym składzie, dwaj członkowie spóźnią się 

na posiedzenie. Następnie zapytał, czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu 

uchwały, wobec ich braku, przystąpił do opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2019 rok. Oznajmił, że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta Przeworska do zaciągnięcia zobowiązań 

wykraczających poza rok budżetowy 2019 w celu podpisania umowy z Wykonawcą 

wyłonionym w postępowaniu przetargowym na: „Odbiór i transport niesegregowanych 

(zmieszanych) odpadów komunalnych i selektywnie zebranych odpadów komunalnych oraz 

odbiór, transport i zagospodarowanie selektywnie zebranych odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych oraz z nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, z terenu Gminy Miejskiej Przeworsk.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że uchwała ma na celu upoważnienie 

Burmistrza Miasta Przeworska do podpisania umowy na odbiór śmieci z terenu naszej gminy 

oraz dokonywania płatności za nie na składowisku. Podkreślił, że prognozowana cena ww. 

opłaty za składowanie śmieci znacznie wzrosła po przeprowadzonym postępowaniu 

przetargowym i jest to kwota około 6 000 000 zł, dlatego też zaszła konieczność zaciągnięcia 

wskazanego zobowiązania. Dodał następnie, że zobowiązanie powyższe zostanie ujęte  

w przyszłorocznym budżecie Gminy Miejskiej Przeworsk. Nadmienił, że umowa zostanie 

podpisana jeszcze w tym roku, a budżet uchwalany będzie na początku stycznia roku 2020, 

dlatego niezbędna jest zgoda Rady Miasta Przeworska do zaciągnięcia zobowiązania 

finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2019. 
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Pan Marek Janisz poprosił o wyjaśnienie powstałej tak dużej rozbieżności w kwocie 

zobowiązania, pomiędzy przesłanym radnym pierwotnym projektem uchwały w tym zakresie 

oraz przedłożoną w dniu dzisiejszym jego autokorektą.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział że prognozuje, iż cały system zamknie się 

kwotą około 6 000 000 zł, a w roku bieżącym zamykał się kwotą 3 700 000 zł. Dodał, że po 

przetargu okazało się nastąpił prawie 100 % wzrost kwoty po przetargu całego systemu 

gospodarki odpadami. Dodał, że w celu podpisania umowy, niezbędne jest wyrażenie zgody na 

zaciągniecie takiego zobowiązania przez Burmistrza Miasta Przeworska na ten rok finansowy. 

Oznajmił, że umowa powinna zostać jak najszybciej podpisana, aby firma odbierająca odpady 

mogła wykonywać swe obowiązki już od dnia 1 stycznia 2020. Dodał, że sesja budżetowa 

została zaplanowana na dzień 9 stycznia 2020 r.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały, wobec ich braku, przystąpił 

do jego opiniowania. Oznajmił, że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w mieście Przeworsk w roku 

szkolnym 2019/2020. 

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że kilkoro niepełnosprawnych dzieci z naszego 

miasta dowożone jest przez rodziców do specjalistycznych placówek opiekuńczo- 

wychowawczych poza naszą miejscowość (Jarosław, Wysoka). Nowelizacja ustawy prawo 

oświatowe, zmieniła zasady zwrotu kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych przez ich 

rodziców, tym samym Urząd został ustawowo zobligowany do obliczenia ceny jednostki 

paliwa w roku szkolnym 2019/2020 oraz zawarcia z opiekunami niepełnosprawnych osób 

umów na ich dowóz.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały, udzielił głosu panu Markowi 

Janiszowi.  

Pan Marek Janisz zapytał, czy uchwalone ceny paliw będą obowiązywały w 2020 roku? 

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że tak. Na nowy rok szkolny będą wyliczane 

nowe stawki ceny za paliwo. Przypomniał, że stawki wprowadzane są po raz pierwszy na rok 

szkolny 2019/2020. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały. Wobec ich braku, przystąpił 

do jego opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu 

„Senior+” w Przeworsku. 

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że wstępnie rozmawiano na temat możliwości 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior+” przez podopiecznych, 

planowano wówczas ponoszenie przez nich odpłatności za obiady. Oznajmił, że w nowa wersja 

programu ministerialnego, nie przewiduje możliwości jej poboru. Urząd może pobierać opłatę 

za uczestnictwo. Ustalono więc ramy opłaty za uczestnictwo. Zaproponował, aby jej pobór oraz 

ustalenie wysokości pobieranej opłaty odbywały się w oparciu o treść zaproponowanego 

projektu uchwały. Oznajmił, że kwota 701 zł, wynikająca z ustawy o pomocy społecznej została 

przyjęta jako najniższy dochód osoby samotnie gospodarującej. Oznajmił, że pobyt 

podopiecznego Domu Seniora uzyskującego dochód do takiej wysokości będzie bezpłatny. 

Powyżej tej kwoty stosowane będą kryteria dochodowe, w zależności od dochodu 

podopiecznego obliczana będzie wysokość ponoszonej odpłatności, tak dla osób samotnie 
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gospodarujących oraz pozostających w rodzinie ( gdzie dochód wynosi 528 zł). Podkreślił, że 

te odpłatności nie będą zbyt wysokie. Dodał, że policzony koszt pobytu w Domu na podstawie 

połączonych wydatków w 2020 to 944, 43 zł, na osobę. Burmistrz Miasta poinformował, że  

osoba osiągająca dochód w wysokości 1 400-1 750 zł zobligowana będzie do uiszczenia 

odpłatności w wysokości 75,50 zł za miesiąc. Podkreślił, że kwota bazowa będzie się zmieniała,  

w zależności od tego, jaki będzie koszt utrzymania Ośrodka. Dodał, że nie są to spore 

odpłatności. Oznajmił, że przygotowywana kwota za posiłki, która nie może być pobierana, 

wyliczona została w kwocie około 200 zł od osoby za miesiąc. Poinformował, że do dnia 7 

stycznia 2020 r. trwa nabór wniosków w Ministerstwie, na dofinansowanie działania Ośrodka 

„Senior+”. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają pytania do omawianego projektu uchwały, udzielił głosu Panu Mateuszowi 

Kowalowi.  

Pan Mateusz Kowal zapytał, czy jest zainteresowanie wśród przeworszczan pobytem  

w tym Domu?  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że z wczorajszych informacji 

zainteresowanych było 20 osób, ale kilka osób zrezygnowało. Dodał, że podopieczni nie mają  

obowiązku spędzania w Domu codziennie 8 godzin. Zaznaczył, że warunkiem otrzymania 

dofinansowania przez Urząd Miasta Przeworska w wysokości 300 zł na pensjonariusza, jest 

jego 70 % obecność w ciągu miesiąca. Dodał, że jest już chętnych 16 osób, a docelowo ma ich 

być 30. Zaznaczył, że prowadzona jest szeroka akcja promocyjna, mająca na celu zachęcenie 

osób samotnych do pobytu w Domu. Prowadzone są liczne spotkania, rozdawane i rozsyłane 

ulotki. Wyraził  nadzieję, że w niedługim czasie będzie więcej chętnych do pobytu w Dziennym 

Domu „ Senior+” w Przeworsku.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały. Następnie udzielił głosu Panu 

Benedyktowi Magoniowi.  

Pan Benedykt Magoń zapytał, czy zostanie zorganizowany dojazd dla podopiecznych do 

Domu położonego w znacznej odległości od centrum miasta.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że każdy podopieczny zgłasza konieczność 

jego dowozu do Domu Dziennego „Senior+”. Dodał, że w przyszłości organizowany będzie 

dowóz podopiecznych. Przypomniał, że jest tam linia autobusowa, ponadto podopieczni mogą 

skorzystać z transportu własnego.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały. Wobec ich braku, przystąpił 

do jego opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/159/2019 Rady Miasta Przeworska z dnia 28 

listopada 2019 roku w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Przeworska. 

Burmistrz Miasta Przeworska udzielił głosu Kierownikowi Referatu Ochrony 

Środowiska.  

Pan Witold Adrian Kierownik Referatu Ochrony Środowiska powiedział, że jest to 

uchwała doprecyzowująca zapisy uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie miasta Przeworska. Poinformował następnie, że otrzymał opinię nadzoru 

prawnego Wojewody Podkarpackiego. Stwierdził następnie, że zapisy tego regulaminu muszą 

być zgodne z zapisami uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
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opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zapis dotyczy częstotliwości odbioru 

śmieci biodegradowalnych z nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych. Dodał, że 

należy wprowadzić jednolity zapis w obydwu uchwałach: „Od 1 kwietnia do 31 października 

– jeden raz w tygodniu. ” 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały.  

Pan Witold Adrian poinformował, że uchwała w sprawie szczegółowego świadczenia 

usług została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego, dwa dni 

temu, natomiast ta uchwała zostanie w nim opublikowania końcem grudnia, aby mogła 

obowiązywać od dnia 1 stycznia 2020 roku.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały. Wobec ich braku, przystąpił 

do jego opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/44/2018 Rady Miasta Przeworska z dnia 20 grudnia 

2018 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik  

o określonej pojemności. Dodał, że ten projekt uchwały radni otrzymali w dniu dzisiejszym.  

Pan Witold Adrian poinformował, że uchwała ta została przygotowana po rozstrzygnięciu 

przetargu na odbiór odpadów komunalnych z terenu miasta. Do przygotowania ww. projektu 

uchwały niezbędna była kwota do oszacowania kosztów systemu w 2020 roku. Oznajmił, że 

codziennie słyszy się o znaczącej podwyżce cen za odbiór odpadów komunalnych  

w miejscowościach naszego kraju. Znaczący wpływ na jej wysokość ma wzrost opłaty za 

odbiór śmieci na składowiskach. Dodał, że rozporządzenie Rady Ministrów z 2017 roku 

zawiera harmonogram wzrostu opłat za składowanie śmieci na wysypiskach w poszczególnych 

latach. Dodał, że w 2019 roku opłata ta wynosiła 170 zł, natomiast na rok 2020 jej wzrost 

zaplanowano do kwoty 270 zł za tonę składowanych odpadów. Przypomniał następnie, że  

w ciągu 13 lat opłata ta wzrosła o 254 zł, a kiedyś wynosiła 16 zł. Podkreślił, że jest to jeden  

z głównych czynników, który znacząco wpłynął na wzrost opłaty za śmieci. Dodał, że wzrosła 

również opłata marszałkowska. Przypomniał, że trzy lata temu zostało podpisane porozumienie 

z Gminą Leżajsk w sprawie przejęcia obowiązków naszej gminy w zakresie zagospodarowania 

odpadów oraz ich składowania w Giedlarowej, w instalacji Stare Miasto. Dodał, że kwota 

opłaty za składowanie odpadów wzrosła z kwoty 302 zł do kwoty 550 zł za tonę. Stwierdził, że 

wzrost tej ceny jest wyskoki, ale niski w porównaniu do podwyżek jakie wprowadziły instalacje 

np. w Młynach, czy Rzeszowie. Dodał, że cena za 1 tonę składowania waha się tam od 700 do 

800 zł. Zaznaczył, że samorządy w ostatnim czasie unieważniają przetargi na odbiór śmieci 

komunalnych, ze względu na zbyt niskie kwoty zaplanowane na ten cel, w przyszłorocznych 

budżetach gmin. Dodał, że nasza gmina będzie płaciła 550 zł za tonę składowanych odpadów 

komunalnych, ze względu na podpisane długoterminowe porozumienie oraz posiadanie 

gwarancji cenowej. Poinformował, że w naszym mieście obserwuje się wzrost ilości 

wytwarzanych śmieci zmieszanych, co przekłada się na cenę za odstawione śmieci. Dodał, że 

znacznie wzrosły koszty zagospodarowania śmieci selektywnie zebranych. Oznajmił, że 

Przeworska Gospodarka Komunalna Sp. z o.o. ma obecnie problemy z pozbyciem się odpadów 

wielkogabarytowych. Dodał, że cena za ich odbiór wzrosła z kwoty 600 zł do 1600 zł za tonę. 

Stwierdził, że podobne problemy występują z utylizacją zużytych opon, szkła, plastiku oraz 

makulatury. Przypomniał, że jeszcze kilka lat temu odbiorcy odpadów selektywnych, płacili za 

nie, aktualnie role się zupełnie odwróciły. Przypomniał, że jednym z głównych czynników, 

który miał znaczący wpływ na wzrost opłaty za odbiór odpadów selektywnie zebranych, po 

serii podpaleń składowisk odpadów, był obowiązek montażu monitoringu oraz systemów 
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zabezpieczających na składowiskach. Właściciele składowisk przerzucają poniesione koszty na 

dostawców odpadów. Pan Witold Adrian poinformował , że na wysokość tej ceny mają również 

rosnące koszty paliwa, wzrost kwoty płacy minimalnej, cena prądu. Powiedział następnie, że 

Przeworska Gospodarka Komunalna Sp. z o.o. złożyła najkorzystniejszą ofertę na odbiór 

śmieci, za kwotę 2 328 739 zł. Koszty gospodarowania odpadami w roku 2019 zamknęły się 

kwotą około 3 300 000 zł. Na rok 2020 prognozowany jest wzrost ilości niesegregowanych 

odpadów komunalnych do ilości 4 900 ton, a koszt ich zagospodarowania to około 5 400 000 

zł. Podsumowując stwierdził, że budżecie Miasta Przeworska w przyszłym roku budżetowym 

musi zostać wyasygnowana kwota w wysokości 6 000 0000 zł, o 2 miliony wyższa, niż w roku 

ubiegłym. Przypomniał, że Burmistrz Miasta Przeworska w drodze uchwał wprowadził wiele 

oszczędności m.in. w regulaminie utrzymania czystości w gminie, które mają na celu 

zmniejszenie kosztów funkcjonowania systemu odbioru śmieci ( zakup pojemników na koszt 

płatnika, mycie pojemników przez odbiorcę śmieci, zmianę częstotliwości odbioru śmieci 

wielkogabarytowych, zmniejszenie ilości wydawanych worków dla mieszkańców na odpady). 

Oznajmił następnie, że proponuje się podwyżkę opłaty za odbiór śmieci segregowanych  

z kwoty 13,50 zł od mieszkańca do kwoty 24 zł, natomiast za śmieci niesegregowane, 

podwyżkę z kwoty 22 zł od mieszkańca za miesiąc, do kwoty 48 zł. Nadmienił, że wysokość 

kwoty za odbiór odpadów niesegregowanych ustalona została ustawowo, jako co najmniej 

dwukrotność do czterokrotności kwoty opłaty za śmieci segregowane. W naszym mieście 

ustalono tą kwotę na poziomie dwukrotności ceny kwoty za śmieci zbierane w sposób 

selektywny. Pan Witold Adrian poinformował następnie, że w wielu gminach na podkarpaciu, 

po przeprowadzonych przetargach prawie wszędzie zwiększono wysokość opłaty za śmieci 

segregowane; w Krośnie do kwoty 24 zł, w Jaśle w kwocie 22 zł, w Przemyślu w kwocie 23 zł, 

w Gminie Jarosław 24 zł, w Kańczudze 18 zł w przypadku domów jednorodzinnych oraz 23 zł 

w budynkach wielomieszkaniowych, w Trzebownisku 24 zł, w Sędziszowie w kwocie 22 zł, 

w Radymnie 26 zł, w Gminie Przeworsk opłata ta wynosi 25 zł od mieszkańca, przy 

jednorazowym wywozie z terenu posesji w miesiącu. Natomiast w Dynowie stawka ta wynosi 

27 zł od osoby. Podsumowując stwierdził, że we wszystkich gminach nastąpił wzrost tej opłaty. 

Dodał, że ustawodawca założył, że system odbioru śmieci ma się bilansować. Środki 

gromadzone z opłaty śmieciowej na wydzielonym koncie, mogą być wydatkowane tylko na 

pokrycie kosztów funkcjonowania systemu.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, ile 

razy w miesiącu będzie następował wywóz śmieci z nieruchomości położonych na terenie 

gminy wiejskiej Przeworsk. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska powiedział, że z terenu gminy wiejskiej 

Przeworsk wywóz śmieci niesegregowanych będzie następował dwa razy w miesiącu  

w miesiącach letnich i raz w miesiącu w miesiącach zimowych.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają pytania do omawianego projektu uchwały, następnie udzielił głosu panu 

Adamowi Kaczmarowi.  

Pan Adam Kaczmar powiedział, że otrzymał informację z sąsiedniej gminy  

o konieczności zawarcia umowy na odbiór śmieci.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że aktualnie z nieruchomości 

niezamieszkałych, w tym z nieruchomości, na których prowadzona jest działalność 

gospodarcza, ogródków działkowych zbierane są śmieci, jednak ma się to zmienić. Podkreślił, 

że zaproponowana uchwała, to zmiana uchwały na starych zasadach, może obowiązywać przez 

12 miesięcy od dnia wejścia w życie ustawy tj. do dnia 6 września 2020 roku. Oznajmił, że 

przed tą datą konieczna będzie zmiana podejmowanych w ostatnim czasie uchwał. Dodał, że 

przygotowane zostaną projekty nowych uchwał, w oparciu o przepisy znowelizowanej ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Stwierdził następnie, że po przeprowadzonych 
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wstępnych analizach, nasza gmina będzie zmuszona wyłączyć z obsługi wszystkie 

nieruchomości niezamieszkałe z odbioru z nich odpadów komunalnych. Oznajmił, że nie 

będzie możliwości domknięcia systemu. Poinformował, że ustawodawca obniżył stawki prawie 

trzykrotnie dla przedsiębiorców. Dodał następnie, że nie można z nieruchomości 

niezamieszkałych odbierać śmieci poprodukcyjnych, przemysłowych itp. Do tej pory PGK Sp. 

z o.o. odbierały wszystkie wytworzone śmieci i odpady z wszystkich posesji. Po zmianie 

uchwał, przedsiębiorcy będą musieli zawierać umowy z Przeworską Gospodarką Komunalną 

na odbiór śmieci komunalnych oraz śmieci przemysłowych. Oznajmił, że po I kwartale 2020 

przygotowanie zostanie zestawienie ilości zbieranych śmieci z nieruchomości zamieszkałych  

i niezamieszkałych. Wyraził nadzieję, że stawki za odbiór śmieci z nieruchomości 

zamieszkałych zostaną utrzymane w tym roku. Podkreślił, że wszystko wskazuje na to, że  

z systemu trzeba będzie wyprowadzić wszystkich przedsiębiorców. Będą oni podpisywali 

indywidualne umowy z firmą, która ma uprawnienia do odbioru odpadów, nawet spoza 

Przeworska. Poinformował, że wysokość opłaty za odbiór śmieci w kolejnych latach 

uzależniona będzie od decyzji Rady Ministrów w zakresie wysokości opłat na składowiskach 

śmieci. Zaznaczył, że w 2021 roku planowana jest podwyżka płacy minimalnej do wysokości 

3 000 zł brutto, natomiast w roku 2022 do kwoty 4 000 zł. Podkreślił, że podwyżki te oraz 

wzrost cen paliwa oraz mediów będą miały znaczący wpływ na wzrost opłaty na śmieci. 

Zaznaczył, że zmuszony będzie wyprowadzić z systemu przedsiębiorców, ponieważ 

ustawodawca, przewidział obniżkę opłat za odbierane od nich śmieci o 2/3 kwoty.  

Pan Adam Kaczmar zapytał, jaka była do tej pory opłata za pojemnik o poj. 1100 l.  

Pan Witold Adrian powiedział, że było to kwota 141 zł. Dodał, że po planowanej obniżce 

przedsiębiorca płaciłby kwotę 54,80 zł za pojemnik o tej pojemności. Oznajmił, że kwota ta 

byłaby obliczana od dochodu rozporządzalnego gospodarstwa domowego na jednego 

mieszkańca, jest ona ogłaszana przez Ministra Gospodarki i w tym roku wynosi 1 690 zł. 

Ustawodawca określił wysokość ww. opłaty na nie wyższą niż 3,2 % tego dochodu.  

Burmistrz Miasta Przeworska stwierdził, że autorzy nowelizacji ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminie nie znają realiów życia.  

Pan Adam Kaczmar powiedział, że wzrasta ilość odpadów zmieszanych, pomimo 

selektywnego ich odbioru.  

Pan Witold Adrian powiedział, że społeczeństwo staje się bogatsze, i stać je na nabywanie 

większej ilości żywności oraz innych dóbr. 

Burmistrz Miasta Przeworska stwierdził, że brak w naszym państwie systemowych 

rozwiązań, które nakazywałyby przedsiębiorcom wykorzystywanie opakowań wielokrotnego 

użytku. Podkreślił, że koszt produkcji i utylizacji opakowań ponosi końcowy klient. 

Powiedział, że nałożenie na producentów dodatkowych opłat środowiskowych, zmusiłoby ich 

do podjęcia działań w tym kierunku. Stwierdził, że podwyżki opłat za śmieci w przyszłości 

będą nieuniknione. Poinformował następnie, że pewne rodzaje śmieci mogą być składowane 

lub utylizowane tylko poprzez spalanie w spalarniach lub cementowniach. Aktualnie spalarnie 

i cementownie nie przyjmują śmieci, ponieważ mają duże ilości śmieci zza granicy. Nadmienił, 

że zamknięcie rynku chińskiego na papier i na plastik, spowodowało napływ tych śmieci z całej 

Europy do polskich spalarni. Polskie instalacje nie mają możliwości tym samym, na utylizację 

śmieci wymagających spalenia.  

Pan Witold Adrian dodał, że spalarnie mają limity ilości spalonych śmieci, a bardziej 

opłaca się im spalać śmieci za euro, niż za złotówki. 

Pan Adam Kaczmar zapytał o cenę odbioru śmieci z terenu gminy Przeworsk do tej pory? 

Pan Witold Adrian powiedział, że było to 15 zł od osoby na miesiąc i odbiór śmieci 

odbywał się tylko raz w miesiącu. Dodał, że mieszkańcy Gminy Przeworsk przywożą odpady 

do naszego miasta.  
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Pan Adam Kaczmar stwierdził, że ilość odbioru śmieci we wszystkich gminach powinna 

zostać uregulowana ustawowo, wówczas nie dochodziłoby do takich sytuacji, jakie mają  

miejsce w naszym mieście. Stwierdził, że na osiedlach obok śmietników oraz koszach 

ulicznych, miejskich zalegają śmieci przywożone przez mieszkańców okolicznych gmin. 

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że w Gminie Przeworsk produkuje się około  

2 000 ton odpadów, a w mieście Przeworsk prawie 6 000 ton, przy porównywalnej liczbie 

mieszkańców. Powiedział następnie, że w gminach wiejskich duża część śmieci jest spalana 

przez mieszkańców. Podobnie ma się rzecz z odpadami biodegradowalnymi. Na terenie gminy 

są one składowane na kompostownikach, natomiast z terenu miasta wywozi się ich około 300 

ton rocznie.  

Pan Witold Adrian powiedział, że trawa i gałęzie przeznaczane są na kompostowanie. 

Oznajmił, że w najbliższym czasie na mieszkańców nałożony zostanie obowiązek segregacji 

biodegradowalnych odpadów kuchennych. Będzie je odbierała Przeworska Gospodarka 

Komunalna Sp. z o.o.  

Burmistrz Miasta Przeworska poinformował, że pomimo długotrwałych rozmów  

z Wójtem Gminy Leżajsk, instalacja w Giedlarowej nie wyraziła zgody na przyjmowanie do 

niej śmieci biodegradowalnych. Oznajmił, że ogłoszony przetarg przez naszą gminę dotyczy 

nie tylko odbioru ale i zagospodarowania ich części, w tym bioodpadów. Poinformował, że 

Przeworska Gospodarka Komunalna znalazła odbiorcę tych śmieci, za kwotę 700 zł za tonę.  

Pan Adam Kaczmar zapytał, w jaki sposób do tej pory utylizowane były bioodpady 

zbierane z terenu miasta w znacznej przecież ilości? 

Pan Witold Adrian poinformował, że śmieci biodegradowalne były odwożone do 

kompostowni w Leżajsku. 

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że do odbioru leków, opon, materiałów 

wielkogabarytowych Przeworska Gospodarka Komunalna będzie musiała znaleźć odbiorcę.  

Pan Adam Kaczmar wyraził obawę o powstawanie dzikich wysypisk, na nieużytkach 

naszego miasta.  

Burmistrz Miasta Przeworska oznajmił, że stopniowo odstępować się będzie od zbiórki 

śmieci segregowanych na parkingach lub w miejscach ogólnodostępnych, w celu eliminacji 

odbioru śmieci z innych gmin oraz likwidacji dzikich wysypisk.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo- Gospodarczej Rady Miasta Przeworska stwierdził, 

że stawka za odbiór śmieci zbieranych w sposób selektywny od jednego mieszkańca na miesiąc 

wynosić będzie 24 zł.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że niektóre gminy realizują już zapisy 

znowelizowanej ustawy, w zapisach uchwał mają przewidziane kary za brak selektywnej 

zbiórki odpadów.  

Pan Adam Kaczmar przekazał negatywne uwagi mieszkańców, co do niewłaściwego 

odbioru śmieci segregowanych przez Przeworską Gospodarkę Komunalną Sp. z o.o. Stwierdził, 

że pomimo posegregowania śmieci na poszczególne frakcje, ich odbiorca zabiera je jednym 

transportem, śmieci rożnego rodzaju: śmieci zmieszane, żużel, plastik, metal.  

Pan Witold Adrian powiedział, że od 1 stycznia 2020 zmieniają się zasady segregacji 

śmieci. Do żółtych pojemników przeznaczonych do tej pory do selektywnego zbierania 

plastiku, wrzucać należy opakowania metalowe oraz wielomateriałowe np. po mleku czy 

napojach. Zaznaczył, że samochody odbierające śmieci segregowane, odbierają tylko jeden 

rodzaj odpadu. Stwierdził, że instalacje odbierające śmieci wprowadzają bardzo restrykcyjne 

kontrole odbieranych odpadów. Poinformował, że transporty śmieci z Przeworskiej Gospodarki 

Komunalnej oraz Firmy Transformers zostały odesłane do Przeworska, w celu właściwego 

przesegregowania oddawanych odpadów (z powodu zbyt dużej ilości odpadów zielonych).  

Pan Adam Kaczmar powiedział, że nasz samorząd powinien dążyć do zmniejszenia ilości 

śmieci zmieszanych, poprzez dokładną segregację wszystkich śmieci. Zaproponował 
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wprowadzenie rejonizacji przy odbiorze śmieci biodegradowalnych. Przypomniał, że ich 

odbiór odbywał się do tej pory po zgłoszeniu telefonicznym w Przeworskiej Gospodarce 

Komunalnej Sp. z o.o. 

Pan Witold Adrian powiedział, że mieszkańcy przyzwyczaili się do zaproponowanej 

formy odbioru tych śmieci. Dodał, że we wtorki na bazie PGK na ulicy Głębokiej jest około 

300 telefonów z prośbą o ich odbiór.  

Pan Benedytk Magoń zapytał, jakiego rodzaju śmieci należy wrzucać do pojemników na 

śmieci zmieszane, skoro prawie wszystkie rodzaje śmieci będą segregowane.  

Pan Witold Adrian powiedział, że jeśli odbiorca śmieci stwierdzi, że jeśli w koszu na 

śmieci zmieszane jest rażąca ilość śmieci, które powinny być segregowane, to zgłasza ten fakt 

na odpowiednim formularzu wraz z załączoną dokumentacją fotograficzną do Urzędu Miasta 

Przeworska, a urząd rozpoczyna postepowanie administracyjne, które zakończy się wydaniem 

decyzji oraz nałożeniem na niesolidnego mieszkańca kary w postaci dwukrotności kwoty  

24 zł, przez okres co najmniej 6 miesięcy.  

Pan Benedytk Magoń zapytał, jakiego rodzaju śmieci należy wrzucać do pojemników na 

śmieci zmieszane? 

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że do koszy na śmiecie zmieszane należy 

wrzucać te śmieci, które nie nadają się do segregacji. Segregacji podlegają: plastik, metal, szkło, 

papier oraz odpady biodegradowalne. Dodał, że od przyszłego roku będzie można mieszać 

metal z plastikiem. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jeszcze pytania do omawianego projektu uchwały? Udzielił głosu Panu Markowi 

Janiszowi.  

Pan Marek Janisz zapytał czy Zarządy Ogródków Działkowych będą musiały 

zawiązywać nowe umowy z odbiorcą śmieci?  

Pan Witold Adrian oznajmił, że ogródki działkowe po nowelizacji ustawy, traktowane są 

jako nieruchomości niezamieszkałe. W przyszłości zostaną wyłączone z systemu. W roku 2020 

ich użytkownicy uiszczą opłatę ryczałtową, a w następnym, będą musieli zawierać już umowy 

z dowolnym odbiorcą śmieci. Dodał, że wysokość tej opłaty z pewnością wzrośnie.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej zapytał, czy radni mają jeszcze 

pytania do omawianego projektu uchwały? Wobec ich braku przystąpił do opiniowania 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/44/2018 Rady Miasta Przeworska z dnia 

20 grudnia 2018 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik  

o określonej pojemności. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady 

Miasta Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Następnie podziękował Kierownikowi 

Referatu Ochrony środowiska za udział w posiedzeniu Komisji i zarządził pięciominutową 

przerwę w jej obradach.  

 

( Przerwa w obradach komisji trwała od godz. 17 05 do 17 10 ). 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska wznowił 

obrady komisji po przerwie, poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miejską Przemyśl dotyczącego 

realizacji działań w zakresie obsługi mieszkańców Gminy Miejskiej Przeworsk w Miejskim 

Ośrodku Zapobiegania Uzależnieniom w Przemyślu. Poinformował, że projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz 

projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
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komunalnymi zostaną zdjęte przez Burmistrza Miasta Przeworska z porządku obrad na 

najbliższej sesji.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że jak co roku Gmina Miejska Przeworsk 

podpisuje projekt porozumienia, a następnie umowę z Miejskim Ośrodkiem Zapobiegania 

Uzależnieniom w Przemyślu, na opiekę nad osobami nietrzeźwymi z naszego miasta; na 

zadanie, które jest obowiązkiem naszej gminy.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały. Wobec ich braku, przystąpił 

do jego opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miejską Przemyśl 

dotyczącego realizacji działań w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami z Gminy 

Miejskiej Przeworsk.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że jest to podobna sytuacja, tylko dotyczy 

bezpańskich zwierząt z terenu Gminy Miejskiej Przeworsk. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały. Wobec ich braku, przystąpił 

do jego opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały w sprawie sprawienia pogrzebu przez Gminę Miejską Przeworsk osobom zmarłym 

oraz pochówku dzieci martwo urodzonych.  

Pani Anna Darecka Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przeworsku 

powiedziała, że zgodnie z art. 10 ustawy o cmentarzach i chowaniu zmarłych w przypadku, gdy 

najbliższa rodzina lub inne podmioty uprawnione nie skorzystają z prawa pochowania osoby 

zmarłej, jak również zwłoki osoby zmarłej nie zostaną przekazane uczelni lub federacji 

podmiotów systemu szkolnictwa wyższego i nauki, obowiązek sprawienia pogrzebu spoczywa 

na gminie właściwej ze względu na miejsce zgonu. Dodała, że w myśl rozporządzenia Ministra 

Zdrowia z dnia 7 grudnia 2001 r. w sprawie postępowania ze zwłokami i szczątkami ludzkimi 

za zwłoki uważa się ciała osób zmarłych i dzieci martwo urodzonych bez względu na czas 

trwania ciąży. Oznajmiła, że na podstawie przytoczonych przepisów przygotowany został 

przedłożony radnym projekt uchwały. Poprosiła o zadawanie pytań. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do omawianego projektu uchwały. Wobec ich braku, przystąpił 

do jego opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia realizacji projektu „PROJEKT AKTYWNI aktywna 

integracja społeczna osób na obszarze rewitalizacji” współfinansowanego z Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Osi Priorytetowej VIII Integracja społeczna, Działanie 8.1 

Aktywna integracja osób zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem społecznym – projekty 

konkursowe, Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 

2014 -2020”. 

Pani Anna Darecka Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przeworsku 

powiedziała, że ta uchwała oraz następna po niej, są ze sobą sprzężone i omówi je razem. 

Poinformowała następnie, że projekt „ Aktywni….” realizowany będzie na terenie Gminy 

Miejskiej Przeworsk w latach 2021 – 2022 przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Przeworsku w ramach Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Miejskiej Przeworsk 

na lata 2020-2022. Zgodnie z ww. Programem oraz wytycznymi Unii Europejskiej i Urzędu 
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Marszałkowskiego, działania inwestycyjne realizowane w ramach rewitalizacji (projekt 

Holistyczna rewitalizacja na terenie MOF Jarosław-Przeworsk), muszą być realizowane razem 

z działaniami „miękkimi”, mającymi na celu wspieranie i integrację mieszkańców. Projekt 

może być realizowany po zakończeniu działań inwestycyjnych, tj. od roku 2021. Zaznaczyła , 

że z uwagi na wyczerpanie środków finansowych będących w dyspozycji Wojewódzkiego 

Urzędu Pracy, działania związane z pozyskaniem dofinansowania na realizację projektów ze 

środków Unii Europejskiej podejmowane są obecnie. Oznajmiła , że celem projektu jest 

poprawa potencjału społecznego i zawodowego, wzrost szans na zatrudnienie oraz poprawa 

jakości życia 20 osób z terenu miasta Przeworska, ze szczególnym uwzględnieniem obszarów 

rewitalizacji. Przewidziano treningi kompetencji życiowych i społecznych, indywidualne 

poradnictwo specjalistyczne – spotkania z psychologiem, coachem i prawnikiem, warsztaty 

poszukiwania pracy, pośrednictwo pracy oraz indywidualne szkolenia specjalistyczne i staże 

zawodowe. Dodatkowo przewidziano spotkania integracyjne oraz ukulturalnienie uczestników 

poprzez wyjścia do kina, wycieczki dla uczestników programu. Oznajmiła, że projekt opiewa 

na kwotę 454 850 zł, z czego dofinasowanie wyniesie 432 107, 50 zł, a wkład własny Gminy 

miejskiej Przeworsk to kwota 22.742,50 zł, płatny w roku 2021 w wysokości 2.896,25 zł,  

a w roku 2022 w wysokości 19.756,25 zł. Zaznaczyła, że ww. uchwały stanowić będą 

załączniki do zawieranych umów o ich finansowanie z Wojewódzkim Urzędem Pracy.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo- Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają pytania do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia realizacji projektu 

„PROJEKT AKTYWNI aktywna integracja społeczna osób na obszarze rewitalizacji” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi Priorytetowej VIII 

Integracja społeczna, Działanie 8.1 Aktywna integracja osób zagrożonych ubóstwem lub 

wykluczeniem społecznym – projekty konkursowe, Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podkarpackiego na lata 2014 -2020”.Wobec ich braku, przystąpił do jego 

opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Przystąpił następnie do zaopiniowała projektu uchwały 

w sprawie zabezpieczenia wkładu własnego do projektu pt.: „PROJEKT AKTYWNI aktywna 

integracja społeczna osób na obszarze rewitalizacji” współfinansowanego z Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Osi Priorytetowej VIII Integracja społeczna, Działanie 8.1 

Aktywna integracja osób zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem społecznym – projekty 

konkursowe, Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 

2014-2020”. Zapytał, czy radni mają pytania do ww. projektu uchwały. Oznajmił, że Komisja 

Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem 

głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Poprosił  

o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego planu 

potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych dla miasta Przeworska na rok 

2020.  

Pani Anna Darecka Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przeworsku 

powiedziała, że program jest opracowywany i przedkładany Radzie miasta co roku. 

Nadmieniła, że narasta problem ze znalezieniem osób chętnych do pracy w charakterze 

„stójkowych” na przejściach dla pieszych w pobliżu szkół, ze względu na niezbyt wygodne dla 

nich warunki pracy i godziny pracy ( praca na świeżym powietrzu, 2 godziny dziennie). Dodała, 

że warunkiem korzystania z tej formy zatrudnienia jest bycie zarejestrowanym w PUP oraz 

korzystanie z pomocy społecznej. Oznajmiła następnie, ze może mieć problem ze znalezieniem 

osób chętnych do pracy w tym charakterze.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska wyraził 

zadowolenie z pracy osób „stójkowych”, następnie zapytał, czy radni mają jakieś pytania do 

omawianego projektu uchwały.  
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Pani Anna Darecka powiedziała, że osoba pracująca w charakterze „ stójkowego” zarabia 

8,50 za godzinę netto. Dodatkowo świadczy pracę w miesiącach wiosennych i jesiennych,  

z przerwą na okres wakacji, co uniemożliwia jej podjęcie stażu z dofinansowaniem PUP.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska po 

stwierdzeniu, że radni nie mają pytań do omawianego projektu uchwały, przystąpił do jego 

opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Podziękował Pani Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Przeworsku za udział w posiedzeniu komisji. Poinformował, że komisja przystąpi 

do opiniowania projektów uchwał, które zostały przedłożone radnym w dniu dzisiejszym,  

a zostaną wprowadzone do porządku obrad na najbliższej sesji. Poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta Przeworska do 

zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2019 na zadanie 

,,Opracowanie dokumentacji techniczno-prawnej przy ul. Żytniej w miejscowości Przeworsk.” 

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że toczą się prace związane z opracowaniem 

ww. dokumentacji i ze względu na szereg wymaganych uzgodnień, nie ma możliwości 

ukończenia jej w tym roku. Zawnioskował o podjęcie uchwały, wyraził nadzieję na zakończenie 

prac projektowych w I półroczu 2020 roku.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają pytania do omawianego projektu uchwały. Wobec ich braku, przystąpił do jego 

opiniowania. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

Poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie przekazania 

petycji dotyczącej zmiany przepisów prawa do rozpatrzenia według właściwości. Poprosił  

o przedstawienie uzasadnienie do ww. projektu uchwały przez Przewodniczącego Komisji 

skarg, wniosków i petycji Pana Benedykta Magonia.  

Pan Benedytk Magoń powiedział, że Komisja skarg wniosków i petycji po zapoznaniu 

się z petycją Pani Renaty Sutor z dnia 18 listopada 2019 r., (data wpływu do Urzędu Miasta 

Przeworska 28 listopada 2019 roku ), stwierdziła brak kompetencji Rady Miasta Przeworska 

do jej realizacji. Nadmienił, że postulaty zawarte w petycji dotyczą dokonania zmian z zakresu 

prawa miejscowego; parkingów przyszpitalnych, prawa podatkowego, prawa cywilnego, prawa 

gospodarczego, postepowania publicznego, zbiórek publicznych oraz zmian z zakresu prawa 

gospodarczego. Oznajmił następnie, że Komisja uznała Radę Miasta Przeworska za 

niewłaściwą do jej rozpatrzenia i zobowiązała Przewodniczącego Rady Miasta Przeworska do 

przekazania petycji zawartej w punktach 2-9 według właściwości Marszałkowi Sejmu RP, zaś 

w części punktu 1 do Rady Powiatu Przeworskiego. Poinformował, że komisja po rozpatrzeniu 

punktu 1 petycji uznała postulaty o zmianę prawa miejscowego dotyczącego parkingów przy 

cmentarzach i kościołach do dalszego rozpoznania. 

Pan Adam Kaczmar powiedział, że ustawodawca wprowadzając ustawę o petycjach nie 

do końca przewidział jej skutki. Podmioty wnoszące petycję często kierują je do szerokiego 

grona jednostek samorządu terytorialnego, mając świadomość, że dokument kierowany jest do 

niewłaściwego podmiotu i petycja będzie musiała zostać przekazana do podmiotu właściwego 

do jej rozpatrzenia tj. Sejmu, Senatu, Prezydenta RP. Zaznaczył, że lawina przekazanych w ten 

sposób petycji nakłoni ustawodawcę do rozważenia lub wprowadzenia w życie proponowanych 

zmian w poszczególnych ustawach.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają pytania do omawianego projektu uchwały. Wobec ich braku, przystąpił do 

opiniowania projektu uchwały w sprawie przekazania petycji dotyczącej zmiany przepisów 

prawa do rozpatrzenia według właściwości; dodał że jest to uchwała w sprawie przekazania 
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petycji do Sejmu RP. Oznajmił, następnie że Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta 

Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 

0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. Przystąpił do opiniowania projektu uchwały w sprawie 

przekazania petycji do rozpatrzenia według właściwości, dodał że projekt uchwały dotyczy 

przekazania petycji do Rady Powiatu Przeworskiego. Oznajmił, następnie że Komisja 

Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta Przeworska pozytywnie, jednogłośnie wynikiem 

głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Poinformował następnie, że Burmistrz Miasta Przeworska wystąpił do komisji Rady Miasta 

Przeworska z wnioskiem o wydanie opinii w sprawie przyjęcia działki nr 2024 Obręb  

nr 4 miasta Przeworska przez Gminę Miejską Przeworsk. Oświadczył, że jest to działka 

drogowa prowadząca do prywatnych posesji przy ulicy Rzecznej w Przeworsku, 

współużytkowana przez kilku mieszkańców. Mieszkańcy chcą przekazać nieruchomość na 

rzecz Gminy Miejskiej Przeworsk, z nadzieją, że w przyszłości zostanie na niej urządzona 

droga dojazdowa do ich domostw. 

Pan Adam Kaczmar zapytał, gdzie jest położona ta nieruchomość.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska 

powiedział, że jest to droga prowadząca od prywatnej posesji do ulicy Rzecznej. Poprosił  

o przedstawienie stanowiska Burmistrza w tej sprawie.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że wystąpił o wydanie opinii w tej sprawie 

przez Komisje Rady Miasta Przeworska. Po ich uzyskaniu, rozpocznie procedurę przejęcia 

nieruchomości gruntowej: zleci przygotowanie rozgraniczenia geodezyjnego, przygotuje 

uchwałę dla Rady Miasta Przeworska oraz umówi notariusza. Oznajmił, że przejęcie tej 

nieruchomości będzie trwało w czasie oraz wiąże się z kosztami po stronie Gminy Miejskiej 

Przeworsk. Zaznaczył, że mieszkańcy przekażą nieruchomość na rzecz Gminy Miejskiej 

Przeworsk za darmo.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska 

zaproponował treść uchwały komisji w do ww. wniosku Burmistrza Miasta Przeworska 

Powiedział, że Komisja po zapoznaniu się z pismem Burmistrza Miasta Przeworska z dnia 

02.12.2019 r. oraz wysłuchaniu jego wyjaśnień, pozytywnie opiniuje wniosek w sprawie 

przyjęcia działki nr 2024 Obręb nr 4 miasta Przeworska, na rzecz Gminy Miejskiej Przeworsk. 

Poddał ww. opinię pod głosowanie komisji, następnie poinformował o wynikach głosowania 

nad nią: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Oświadczył, że Komisja pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała ww. wniosek Burmistrza. Pan Krzysztof Wiśniowski powiedział, że 

członkowie komisji otrzymali wniosek Burmistrza Miasta Przeworska w sprawie wydania 

opinii na temat zmiany przeznaczenia środków finansowych z rezerwy na zarządzanie 

kryzysowe. Poprosił o przedstawienie komentarza.  

Burmistrz Miasta Przeworska powiedział, że budżecie miasta muszą być wydzielone 

środki na zarzadzanie kryzysowe. Podkreślił, że zmiana ich przeznaczenia musi zostać 

poprzedzona opinią komisji Rady Miasta Przeworska. Dodał, że środki na zarządzanie 

kryzysowe nie zostały wykorzystane w tym roku, natomiast zachodzi konieczność ich 

przeniesienia na wynagrodzenia dla nauczycieli.  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska zapytał, 

czy radni mają pytania w tej sprawie do Burmistrza Miasta Przeworska. Następnie stwierdził, 

że Komisja pozytywnie opiniuje propozycję zmiany przeznaczenia środków finansowych  

z rezerwy na zarządzanie kryzysowe na wypłatę wynagrodzeń i ich pochodnych dla nauczycieli 

w wysokości 110 000 zł. Poddał ww. wniosek pod opinię Komisji. Oznajmił, następnie że 

Komisja Budżetowo – Gospodarcza Rady Miasta Przeworska pozytywnie, jednogłośnie 

wynikiem głosów: za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 zaopiniowała ww. wniosek 

Burmistrza Miasta Przeworska. Pan Krzysztof Wiśniowski poinformował, że radni otrzymali 

wraz z materiałami sesyjnymi stanowiska w sprawie SP ZOZ Przeworsk radnych z Gminy 
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Przeworsk oraz Rady Miejskiej w Kańczudze. Ponadto otrzymali kolejną petycję od Pani 

Renaty Sutor. Następnie zapytał, na jaki okres wykonawcy robót drogowych udzielają 

gwarancji na wykonane prace. Dodał, że otrzymał niepokojące sygnały od mieszkańców ulicy 

Poniatowskiego, którzy zgłaszają że, wyremontowana w tym roku droga położona wzdłuż 

ogrodów działkowych ma już defekty i pęknięcia asfaltu.  

Burmistrz Miasta Przeworska poprosił o zgłoszenie tego faktu do Referatu Inwestycji  

i Infrastruktury Technicznej Urzędu Miasta Przeworska.  

Zastępca Burmistrza Miasta Przeworska powiedział, że na wykonawstwo naprawy  

i budowy dróg Gmina Miejska Przeworsk, w zależności od wykonawcy i podpisanej z nim 

umowy ma gwarancję od 36 do 49 miesięcy. Po wskazaniu lokalizacji wykonawca robót 

zostanie zobligowany do poprawienia powstałych uchybień w budowie tej drogi.  

Pan Krzysztof Wiśniowski zadeklarował złożenie stosownego pisma w tej sprawie. 

Dodał, że zostanie ono poparte dokumentacją fotograficzną. Następnie zapytał, czy radni mają 

jeszcze pytania do Burmistrza Miasta Przeworska, wobec ich braku, zamknął posiedzenie 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Miasta Przeworska. 

 

Na tym protokół zakończono.  
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